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PROTOKÓŁ NR 54 
z posiedzenia Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia, Sportu, Turystyki i Spraw 

Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie odbytego  
w dniu 17 maja 2010 roku 

 
Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Józef Migdałek. 
 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Plan imprez kulturalnych Domu Kultury w Strykowie i Niesułkowie na rok 2010. 
2. Realizacja Programu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Stryków.  
3. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał. 
 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.1. 
Pan Konrad Kozłowski Dyrektor Ośrodka Kultury i Rekreacji w Strykowie przedstawił 
informacje na temat planu imprez kulturalnych Domu Kultury w Strykowie i Niesułkowie na rok 
2010. Powiedział, że inicjatywa społeczna jest coraz większa, każda szkoła w naszej gminie 
organizuje spotkania, Dom Kultury jest ich współorganizatorem. 
 
Radny Włodzimierz Grochocki pozytywnie odniósł się do pracy Ośrodka w Strykowie oraz DK 
w Niesułkowie. Mówił, że pracownicy mają inwencje, potrafią dotrzeć do tamtejszego 
społeczeństwa, w ostatnim okresie dużo zmieniło się na korzyść. 
 
Radna Anna Ślęzak także pozytywnie wyraziła się na temat funkcjonowania DK w 
Niesułkowie, jedyna uwaga dotyczyła godzin otwarcia, mógłby być czynny dłużej, przynajmniej 
do godz. 18.00. 
 
Radny Witold Śliwkiewicz powiedział, że w naszej gminie integracja społeczeństwa jest coraz 
większa, dobrze, że działalność Domu Kultury nie zamknęła się tylko w mieście. Radny mówił, 
że następne lokalne społeczności czekają na domy kultury. 
 
Dyrektor Konrad Kozłowski poinformował, że w swoim budżecie ma wyodrębnioną kwotę na 
działalność na terenach wiejskich, są prowadzone różne zajęcia praktycznie w każdej szkole, 
dyrektorzy szkół wskazują potrzebę, jakie zajęcia organizować. 
Burmistrz Andrzej Jankowski powiedział, że wszystkie te spotkania w szkołach to także 
element informacyjny, jest to okazja do tego, aby szkoła przedstawiła, co robi, na co dzień. Nasza 
Gmina brała udział w konferencji, na której analizowano to, co dzieje się w oświacie, wypełniana 
była ankieta przez dzieci i rodziców klas szóstych szkoły podstawowej i trzeciej klasy gimnazjum 
pod kątem bezpieczeństwa. Można powiedzieć, że nasze szkoły są bezpieczne, największym 
problemem jest słownictwo uczniów oraz mała wiedza rodziców na temat tego, co się dzieje w 
szkołach. Podobnie sytuacja przedstawia się w innych gminach. Pikniki rodzinne organizowane 
w szkołach są okazją do tego, aby zobaczyć co się dzieje w szkołach. 
 
Radny Włodzimierz Grochocki zapytał, na jakim etapie są przygotowania Ośrodka do sezonu 
letniego. 
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Pan Konrad Kozłowski odpowiedział, że zostały wykonane prace konserwatorskie pomostów, 
Zlikwidowano zjeżdżalnię ze względów bezpieczeństwa, na chwile obecna nie przewiduje się 
zakupu nowej, ponieważ trzeba poczekać na realizacje projektu dot. zagospodarowania obrzeży 
zalewu. Są podpisane wstępne umowy z ratownikami na cały sezon, wyremontowany pomost od 
strony przystani (wspólnie z JRP w Strykowie) oraz naprawione to, co zostało zniszczone przez 
warunki atmosferyczne i wandali. Dalej Pan Dyrektor mówił, że projekt zagospodarowania 
obrzeży zalewu jest bardzo ciekawy, a termin realizacji zależy od środków finansowych w latach 
przyszłych. Problemem będzie jakość wody w zalewie, są prowadzone badania, woda w 
zbiorniku nie jest najgorsza, najgorsza jest w rzece Moszczenicy i Młynówce. 
 
Radny Włodzimierz Grochocki zauważył, że należy dokonać koszenia trawy i poprosił o 
dopilnowanie tej kwestii.  
 
Pan Konrad Kozłowski powiedział, że ten temat nie jest rozwiązany, ponieważ on nie ma ludzi 
do tego typu prac ani sprzętu, ten problem trzeba rozwiązać. 
 
Burmistrz mówił, że te role będą podzielone do chwili realizacji projektu, do tego czasu trzeba 
będzie wspomagać się pracownikami JRP. 
 
Przewodniczący Komisji podsumowując temat powiedział, że każdy z nas pamięta, jaki był stan 
Domu Kultury w Niesułkowie, zgromadziliśmy środki na remont tego obiektu, dziś mimo wielu 
zastrzeżeń do pracy jest to wyróżniający się dom kultury. Wszystkim zależy, aby rozwój kultury 
był większy i dostępny dla szerokiej społeczności. Cieszy także współpraca ze szkołami, 
zmobilizowaliśmy szkoły do innego spojrzenia na całą współpracę, zmieniła się otoczka tej 
działalności, szkoły angażują się w różnego rodzaju akcje. Teraz trzeba pomyśleć, aby 
zaktywizował inne grupy społeczne, np. koła gospodyń. Środki na działalność kultury zostały 
inaczej rozłożone i przydzielone. Przewodniczący Podziękował dyrektorowi Ośrodka Kultury i 
Burmistrzowi. 
 
Ad.2. 
 
Pan Józef Migdałek Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych przedstawił informacje na temat realizacji Programu Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Stryków. Omówił najważniejsze zadania 
realizowane przez GKRPA: 

1. Zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzależnionych i zagrożonych uzależnieniem – zadanie realizowane poprzez:  

 
• finansowanie umów o świadczenie usług terapeutycznych i psychologicznych zawartych 

pomiędzy Gminą Stryków a terapeutami zatrudnionymi w Punkcie Konsultacyjnym dla 
osób uzależnionych i członków ich rodzin w Strykowie, przy ul. Kościuszki 31, 
udzielanie konsultacji indywidualnych dla osób uzależnionych, prowadzenie terapii 
odwykowej i zajęć terapeutycznych dla pacjentów uzależnionych od alkoholu oraz osób 
współuzależnionych, pomoc psychologiczna.  W Punkcie Konsultacyjnym zajęcia 
terapeutyczne, konsultacje: we wtorki: 13.00-18.00, w środy: 12.00-18.00, w czwartki: 
13.00-18.00, psycholog 1 raz w miesiącu – piątek: 10.00-17.00  
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•  Prowadzenie Punktu Konsultacyjnego dla uzależnionych i ich rodzin w Strykowie przy 
ul. Kościuszki 31.        

 
2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie – 
zadanie realizowane poprzez: 

• Współpracę Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Strykowie, 
Komisariatu Policji w Strykowie, Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Strykowie w zakresie przeciwdziałania przemocy domowej oraz rozwiązywanię 
problemów alkoholowych, narkomanii występujących w rodzinach, 

• Funkcjonowanie telefonu zaufania dla osób z problemem uzależnień i przemocy w 
rodzinie. Telefon 719-81-53 czynny jest w godzinach pracy Punktu Konsultacyjnego w 
Strykowie. Telefon zaufania 719-99-97 funkcjonujący w Komisariacie Policji w 
Strykowie czynny jest całą dobę. 

• Podejmowanie przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
Strykowie czynności zmierzających do orzeczenia wobec osoby uzależnionej od alkoholu 
obowiązku poddania się leczeniu odwykowemu w zakładzie lecznictwa odwykowego. 

 
3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej w 

zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych 
• Finansowanie szkoleń dla przedstawicieli grup zawodowych stykających się w 

środowisku pracy z problemem alkoholu i przemocy w rodzinie.  
• Profilaktyczna działalność informacyjno-edukacyjna skierowana do dzieci i młodzieży 

oraz rodziców w szkołach na terenie Miasta-Gminy Stryków.  
•  Zakup i dystrybucja materiałów edukacyjno-informacyjnych o tematyce uzależnień i 

przemocy domowej (kasety video, ulotki, plakaty, broszury, poradniki itp.). Gromadzenie 
biblioteczki ze specjalistyczną literaturą w Punkcie Konsultacyjnym dla uzależnionych i 
ich rodzin.  

• Wspieranie działań profilaktycznych polegających na organizowaniu lokalnych imprez 
mających odniesienia profilaktyczne o charakterze sportowym, rozrywkowym, 
kulturalnym dla dzieci i młodzieży.  

•    Udział w konkursach o tematyce profilaktycznej: 
- „Zachowaj Trzeźwy Umysł” 
- „Szkoła bez przemocy” 

      -   „Sprawdź, czy Twoje picie jest bezpieczne”. 
 
  

4. Wspomaganie działań instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służących 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych i przemocy –zadanie realizowane poprzez:  

• Udzielanie wsparcia finansowego dla podmiotów zajmujących się zagospodarowaniem 
czasu wolnego dla dzieci i młodzieży, w szczególności poza godzinami lekcyjnymi i 
prowadzących świetlice środowiskowe. 

• Wyjazdy grupy Anonimowych Alkoholików do Lichenia i Częstochowy. Organizowanie 
”Dni Trzeźwości w gminie Stryków. 

• Działalność Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Strykowie - 
zabezpieczenie lokalowe i finansowe: koszty narad, wynagrodzenie dla członków komisji 
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za udział w posiedzeniach, rozmowach z osobami nadużywającymi alkoholu 
motywującymi do leczenia i przeprowadzanie wywiadów środowiskowych, kontroli 
punktów sprzedaży napojów alkoholowych, przygotowywanie i organizowanie imprez 
przewidzianych do realizacji Programem.  

• Finansowanie imprezy organizowanej przez Zarząd Główny Polskiego Towarzystwa 
Walki z Kalectwem skierowanej do dzieci niepełnosprawnych, w szczególności 
wywodzących się ze środowisk zagrożonych alkoholizmem. 

• Udzielanie wsparcia finansowego dla Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Głownie. 
  
5. Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 13 i 

15 ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego. 
• Kierowanie do sądu aktów oskarżenia w przypadku stwierdzenia naruszania przez 

podmioty prowadzące sprzedaż napojów alkoholowych przepisów dotyczących 
zakazu reklamy napojów alkoholowych osobom do lat 18 oraz osobom, których 
zachowanie wskazuje, że znajdują się w stanie nietrzeźwości.  

 
6. Wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów 

integracji społecznej. 
• Systematyczny kontakt z Oddziałem Odwykowym Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego w Zgierzu. 
• Dofinansowanie kosztów pobytu rodzin dysfunkcyjnych z problemem alkoholowym na 

terapeutycznym obozie rodzinnym.  
 
Ad. 3.  
Pani Anna Sasin pytała o przygotowanie projektu uchwały odnośnie przyznawania stypendiów 
za wybitne wyniki nauczania dla uczniów szkół prowadzonych przez Gminę Stryków.   
 
Przewodniczący Komisji zaproponował, aby Komisja zajęła się wstępnym regulaminem w tej 
kwestii na następnym posiedzeniu Komisji. Trzeba ustalić wysokość stypendium, w jakiej formie 
ma być wypłacane, na jaki okres.  
Następnie Przewodniczący odczytał pismo, jakie wpłynęło od NSZZ Solidarność Podregion 
Stryków do biura RM w sprawie przekwalifikowania części lub całości Parku Miejskiego w 
Strykowie i nadania imienia Prezydenta RP Lecha Kaczyńskiego.  
Przewodniczący poprosił, aby każdy z członków Komisji wypowiedział się w tym temacie.  
 
Radna Anna Ślęzak powiedział, że Park Miejski miał nadaną nazwę niedawno, podtrzymuje 
swoje negatywne stanowisko w tej kwestii.  
 
Radny Grzegorz Kozłowski powiedział, że skwer jest za mały i niegodny tej osoby.  
 
Radny Włodzimierz Grochocki mówił, że większym Polakiem był Papież Jan Paweł II i Jego 
imieniem jest mniejsza uliczka, więc powinno być coś jeszcze mniejszego.  
 
Radny Witold Śliwkiewicz zaproponował, aby rozstrzygnąć to w referendum, podczas wyborów 
na Prezydenta RP.  
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Przewodniczący Komisji powiedział, że zgadza się z wypowiedziami kolegów, nie powinniśmy 
działać w chwili emocji.  
Przewodniczący Komisji zwrócił się z pytaniem: Kto z członków Komisji jest za wnioskiem 
zawartym w odczytanym piśmie z NSZZ Solidarność i poprosił o przegłosowanie: 0 głosów za, 4 
głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący się  
 
 
Na tym protokół zakończono.  
Protokołowała E. Tomczak. 
 
 
 
 

Przewodniczący Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia, Sportu,  
Turystyki i Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie  

 
 

   Józef Migdałek  
 
 
 
 
 
 

 


